
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-02-11, § 20 

 

 Tid Torsdagen den 11 februari 2010 kl 16.00 – 16.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 22 februari 2010 

 
 

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Anders Alvebäck (M)  

Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Ulf Fridebäck (FP)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S)  

Bo Holmberg (S)  

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande   

 
Förhinder har anmälts av ledamoten Emilia Hagberg (MP) samt av ersättarna 

Sebastian Carlsson (M) och Clara Lindblom (V) 

  

Tjänstemän: 

Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreterare Eva Olofsson. Vidare 

tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Petra Nieto, Olle Cyrén, Åsa 

Wigfeldt och från stadsbyggnadskontoret Katarina Borg samt biträdande 



  

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 
 § 20 

Slussen – Genomförandebeslut 
Dnr E2009-400-00676 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av ombyggnad av 

 Slussen omfattande totala investeringsutgifter om 8 000 mnkr, 

 investeringsinkomster om 1 950 mnkr och försäljningsinkomster om 900 mnkr 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 projektet. 

 

2 Exploateringsnämnden begär av kommunfullmäktige för år 2010 budgetjustering 

 med 110 mnkr för projektet Slussen, resterande medel får beaktas i kommande 

 års budgetar. 

 

Ärendets handling    

Exploateringskontorets och trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat 

ärende från den 21 januari 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Petter Lindfors m.fl. (M), Gulan Avci (FP), vice ordförande Mirja 

 Räihä Järvinen m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2)  Torkel Tigerschiöld (MP) föreslår följande: 

 

 Exploateringsnämnden beslutar att i huvudsak godkänna genomförandet av 

 ombyggnad av Slussen, samt därutöver anförs följande: 

 

 Vi ställer oss i huvudsak bakom det förslag på ombyggnation av Slussen som nu 

 ligger. Vi måste dock komma ihåg att förslaget kan komma att se annorlunda ut 

 efter samrådet som nu startar.  

 

 För oss är det viktigt att Slussen ska vara en plats för människan, och vi är därför 

 angelägna att antalet mötesplatser blir många och människovänliga. Kulturen 

 måste in tydligare i förslaget och de kommersiella utrymmena måste begränsas. 

 Lika viktigt är att Slussen är ska var attraktivt såväl dygnet runt som året runt.  

 

 Vad gäller lösningarna för trafiken så är det viktigt att fokus ligger på gående, 

 cyklister och framkomlighet och omstigning för kollektivtrafik. Vattnet bör 

 lyftas fram, både vad gäller kollektivtrafik på vatten och badmöjligheter.  

 

 Vi känner en oro för att det nu lagda förslaget inte tillräckligt tar hänsyn till de 

 klimatförändringar som pågår. Kajer, bryggor och byggnader måste kunna klara 



  

 höjda vattennivåer. Vi förutsätter att de byggnader som ingår i förslaget blir 

 miljöanpassade, energisnåla eller energiproducerande.   

  

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag. 

 

Reservation 

Torkel Tigerschiöld (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Vi ser många positiva delar i föreliggande förslag på nybyggnation av Slussen, 

 men vi motsätter oss starkt den stora fokuseringen på biltrafik. Den föreslagna 

 åttafiliga bilbron känns helt otidsenlig när vi nu ska tänka nytt och framåt, och 

 utrymmet för biltrafik bör därför begränsas. Vi föreslår att det inrättas ett 

 spårreservat på bron för framtida spårtrafik i stället för att satsa på en så hög 

 kapacitet för biltrafik. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


